
              BBRRUUZZOOVVSSKKÝÝ  OOBBČČAASSNNÍÍKK  
  

                                VVydal Obecní úřad Bruzovice dne 23. března 2010. 

 

 
CÍLEM PROGRAMU „ZELENÁ ÚSPORÁM“ JE ZAJISTIT  
realizaci opatření vedoucích k úsporám energie a 
využití obnovitelných zdrojů energie v 
rodinných a bytových domech. Podporuji se 
pouze akce realizované na území České republiky 
a ukončené po vyhlášení programu. Můžete 
dostat dotaci na výměnu oken a zateplení RD, 
nebo na nový kotel na biomasu, na tepelné 
čerpadlo, apod. Další informace naleznete např. 
na www.zelenausporam.cz/ . 
 
MÍSTNÍ AKČNÍ SKUPINA POBESKYDÍ VYHLAŠUJE 
výzvu k překládání žádostí o dotaci z Programu 
rozvoje venkova ČR. Možnosti jsou i v oblasti 
zemědělského podnikání a cestovního ruchu. 
Příjem žádostí je na MAS Pobeskydí od 6. do 
13.dubna 2010. Informace jsou na 
www.pobeskydi.cz.   
 
OBECNÍ KRONIKY Z LET 1933-1972 NALEZNETE V 

digitální podobě na internetových stránkách 
www.archives.cz/zao/media/fm/06_kroniky/Bruz
ovice/dil_1/index.html a pokračování na adrese 
www.archives.cz/zao/media/fm/06_kroniky/Bruz
ovice/dil_2/index.html. Zdigitalizované jsou i 
další archiválie o Bruzovicích a našem okolí. 
 
VÝZVA KE SPOLUPRÁCI: HLEDÁM PAMĚTNÍKY NA 
období kolektivizace zemědělství v Bruzovicích 
(přibližně 50. léta 20. století), kteří by mi chtěli 
poskytnout své vzpomínky jako podklady pro 
diplomovou práci na toto téma. V práci podle  

 
přání pamětníka nemusí být uváděno jeho 
jméno. Kontaktní adresa: Pavla Karbanová, M. 
Chasáka 3140, Frýdek-Místek, 73801; e-mail: 
pajecka@seznam.cz. 
 
BIOPLYNOVÁ STANICE NA VÝROBU ENERGIE MŮŽE BÝT 
v Bruzovicích. Je to pro nás dobře? Nebo naopak? 
Základní informace: stavba je plánovaná 
v zóně výroby a skladování vedle stávajícího 
vepřína, z trávy a kukuřice by se měl vyrobit 
plyn, z něho elektřina, z odpadního tepla by měly 
být vytápěné skleníky a ze zbytku hmoty by se 
mělo vyrobit biopalivo (peletky). Co se jeví jako 
plus: v tomto zařízení by se měla zpracovávat 
biohmota z Bruzovic (kukuřice, tráva), tím by 
došlo ke stabilizaci zemědělského podnikání 
v obci i do budoucna (máme jedinou firmu, která 
kosí naše rozlehlé louky), prostor zóny pro 
výrobu a skladování by byl lépe využit než dosud, 
vznikla by nová pracovní místa a udržela by se 
pracovní místa v zemědělské společnosti, obec by 
mohla mít na území firmu, která přispěje na 
veřejné akce a stavby. Co se jeví jako mínus:     
Provoz zařízení může byt zdrojem hluku a 
prachu, může vzniknout zápach, zařízení může 
mít negativní dopad na životní prostředí, sníží se 
kvalita bydlení v blízkém okolí. Co je a co není 
pravdou, co z dobrého je jisté a čemu ze 
špatného lze použitím vhodné technologie a 
umístěním stavby zamezit. Bioplynová stanice 
ANO nebo NE, a když ANO, tak kde a v jaké 
kvalitě? Někteří občané již částečné informace 



mají. Je potřeba vyslechnout investora, seznámit 
se s poznatky těch, kde již zařízení ve stejné 
kvalitě jaké má být zde, již je (rozdíly jsou nejen 
v autech, ale i bioplynových stanicích), zvážit 
plusy a mínusy. Jedna z informací na webu: 
http://sdruzeni-maxov.cz/poznatky-z-provozu-
bioplynovych-stanic-ve-velkych-albrechticich . 
Informační schůzka k této možné stavbě je ve 
čtvrtek 25. března 2010 v 19.00 hodin na 
myslivecké chatě. Přijďte vyzpovídat investora 
a udělejte si vlastní názor. 
 
KVALITA OVZDUŠÍ A BRUZOVICE SE NEMAJÍ RÁDY. 
Jsme sice „daleko“ od Ostravy a Třince, ale 
popílek si nás najde. Informace o aktuální kvalitě 
ovzduší v regionu naleznete na internetových 
stránkách: 
http://www.chmi.cz/OS/info.php?page=uvod.php
?typ=ocoPM10  
nebo  
http://portalh.chmi.cz/http://pr-
as3.chmi.cz:7777/IskoPollutionMapView/faces/po
llutionmapvw/viewMapImages.jsf . 
PITNÁ VODA. OBČANSKÉ SDRUŽENÍ SPOTŘEBITELŮ 
TEST realizovalo dotazníkové průzkumy, ve 
kterých bylo zjištěno, že spotřebitelé se příliš 
neorientují v tom, jak se "chovat ke kohoutku" 
pro zajištění kvalitní vody a ani netuší, jaká jsou 
jejich práva vůči vodárnám, resp. dodavatelům 
pitné vody. Základní a praktická doporučení v 
podobě otázek a odpovědí, které naleznete na 
http://www.dtest.cz/pitna-voda-z-kohoutku. Na 
internetové adrese http://www.dtest.cz/vody je 
zveřejněno mnoho dalších praktických informací.   
 
ŠKOLENÍ PRO OBČANY. STŘEDNÍ ZDRAVOTNICKÁ 
škola ve Frýdku-Místku, již druhý rok pořádá 
školení pro občany, kteří se starají nebo se 
chystají starat o  nemocného nebo nemohoucího 
rodinného příslušníka v domácím prostředí. 

Školení je zdarma. Je možno navštívit kterýkoliv 
termín, přijít opakovaně, školení na sebe 
nenavazují.  
 
JARNÍ FLORA OLOMOUC 2010 SE KONÁ VE DNECH 
22. - 25. dubna. Otevřeno bude od čtvrtka až do 
neděle od 9 do 18.00 hodin. 
Vstupné:  
100,- Kč – plno plátci  

  80,- Kč - důchodci, studenti  
  40,- Kč - děti od 6 – 15 let 
210, - Kč – rodinné vstupné.  
Pro děti do 10 let v doprovodu rodičů a držitele 
průkazu ZTP nebo ZPTP-P je vstup zdarma. 
Vstupenky platí kromě výstavy pro doprovodné 
Jarní zahradnické trhy, veletrh drobné 
zahradnické mechanizace a opravňují ke vstupu 
do sbírkových skleníků (palmový, kaktusový, 
tropický, subtropický), botanické zahrady 
výstaviště, botanické zahrady Univerzity 
Palackého Olomouc,  a do areálu tzv. Letní scény, 
kde bude probíhat doprovodný program 
s vystoupení dechovek a folkovým festivalem. 
ZMĚNY VE VLAKOVÉ A AUTOBUSOVÉ DOPRAVĚ NEBYLY 
v letošním roce příjemné nejen pro naši obec. 
V součinnosti se sousední obcí (Horní Bludovice) 
byla podaná připomínka. „Kraj“, který uvedené 
dopravní zajištění dotuje, nemá dostatek 
finančních prostředků. Případná změna by mohla 
být od června 2010. Připomínka se řeší, ale zatím 
není důvod k radosti. 
VZORY NEJČASTĚJI POUŽÍVANÝCH SMLUV, DOHOD A 
výpovědí naleznete na stránkách www.canero.cz 
ke stažení zdarma. Zdarma také pro Vás připraví 
vzor smlouvy, která případně ještě není na 
uvedených stránkách ke stažení. 
DIVADLO KLAUNIKY Z BRNA VYSTOUPILO 20. 3. 
2010 s hrou Don Quijote de la mAncha.  Bylo 
vyprodáno, zájem předčil očekávání a samotné 
vystoupení bylo dle ohlasu velmi dobré. Děkuji 
zaměstnancům obce a některým zastupitelům za 
zajištění akce. I v Bruzovicích může být 
vyprodáno, je potřeba s tímto počítat a vstupné 
si zajistit raději dopředu. Počet židlí je dán 
bezpečností a prostorem, který je k dispozici. 
VALNÁ HROMADA HONEBNÍHO SPOLEČENSTVA 

Bruzovice se sešla 18. 03. 2010. Nově navržený 
výbor nebyl zvolen, došlo k doplnění stávajícího a 
byl schválen nový způsob vyrozumění svolávání 
valné hromady. Společenstvo by se mělo scházet 
1x ročně. Do roku 2013 se v nájmu honitby nic 
nemění. Sledujte více veřejnou vývěsku, 
www.bruzovice.cz a informační tabule na 
autobusových zástavkách. Občasník je jen 
„občas“. 
KRÁTCE: VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ JE JEDNOU ROČNĚ, BUDE 
opět u příležitosti dne matek – připravuje se 
koncert v kostele – připravuje se tradiční 
pochod o pouti „Bruzovská 10“ – nezapomeňte 
na samotnou pouť a pouťovou výstavu – letní 
slavnost není připravovaná, protože obec 
obdržela dotace z prostředků evropské unie na 
stavbu „nového výletiště“, na dětský koutek 
(pískoviště, apod.), na stavbu univerzálního 
malého hřiště (tenis, apod.) – zda uvedené bude 
realizováno a kdy, nebo ne, je odvislé i na dalším 
přístupu, některých spoluobčanek, které jsou 
proti této stavbě – obdrželi jsme rovněž dotaci 
na výměnu oken a zateplení budovy školy.    
VÁŽENÍ OBČANÉ, DOVOLTE, MI, ABYCH VÁM JMÉNEM svým a 
celého obecního zastupitelstva popřál pěkné a veselé 
velikonoční svátky.  

Ing. Antonín Kwaczek, starosta obce,  
tel. 733 719 126 


